GIGO and The Good Stuff
Ignorance And Arrogance Make Another Non-Assassination Book

Chapter 4

GIGO and The Good Stuff

Now that we have seen the Desperado Productions basis for their book, what they learned through the computer-enhanced genius of the "superb researcher and analyst" Bill Adams as they go GIGOing along with him, what Elrod told them, which was nothing at all they did not imagine for themselves, we cannot get down to the good stuff.

The good stuff is that Oswald was a police snitch and at the same time was some kind of never quite specified agent for some never quite identified intelligence agency in which he is assigned no function at all by the La Fontaines.

As we saw in the Elrod part of this story, Oswald was so determined to blab, something he managed to avoid doing in all those interrogations by the local and national police, that in the little time he had in his cell rather than worry about his plight, that was not in his mind at all.  No indeed, little time as in fact he spent in that cell that first day.  What was important to him was blabbing to strangers any one of whom might also be a police snitch about his role as a police snitch.  So the La Fontaines have it.

In their portrayal of Oswald as both a police snitch and an intelligence agent of some unspecified kind the La Fontaines were not inhibited by that rare Silicon cavalry genius in "discovering" documents that were public so long.  They did not have any FBI reports like that one from Memphis in 1964 to work around.  Because Adams did not GIGO that for them they were free and without restraint.

They just made up the snitch role, it being their invention, and moved in on the oft-imagined and never proven role of Oswald as some intelligence functionary of some kind.  Here, to give it simplicity, which is fine for comprehension if not in fact, they combine the roles by having Oswald as a police snitch on some illegal arms deal and working for the spooks on that same deal, the part that supposedly relates to anti-Castro Cubans and their imminent invasion of Cuba as the result of which they were to dump Castro and take control of that island, with CIA help.

The conditions under which I read this La Fontaine opus, two weeks in a hospital with congestive heart failure and through a hole made in my chest almost a quart of fluid was removed, were not conducive to making notes.  Instead I marked up their book, mostly with simple marks to call parts to my attention as I later flipped pages.

The indexer was not helpful in not indexing what is so important in this book, Oswald's roles with the police and the spooks.  This was not because there was no subject breakdowns at all because there were.

There is no known connection between Oswald and any intelligence agency.  That there may have been is another matter.  The fact is that there is no known proof of any such connection.  The fact also is that the La Fontaines have none.  In fact, they adopt as their own one of the oldest of the many so-called "theories" they condemn in others and claim to eschew themselves.  It is therefore appropriate that they title their chapter on him "The New Old Story of George De Mohrenschildt."  Who spelled his name without the capital "D", "de Mohrenschildt"  As the phone book alone showed on page 277.  Based on no evidence at all and contrary to the sworn Commission testimony of the man himself, they have him an intelligence agent and the one the CIA had "handle" Oswald and act as his "baby sitter."

They ease into their de Mohrenschildt mythology with Oswald mythology:

Is it possible to be both a good Marxist and a temporary asset of some U.S. government intelligence agency?  In the Platonic world, perhaps not.  In the real world, however, where contracting syphilis in the "line of duty" is an unsurprising matter duly noted in official reports, it would appear that almost anything is possible -- except, perhaps, discerning what Oswald had in mind, when, as he apparently did, he accepted an assignment to tour the world, courtesy of the U.S. government.  Was he putting one over on the American intelligence experts who smoothed the way for his acquisition of a card he shouldn't have had, taking their bucks and logistics assistance, but privately keeping his own options open as to what he would really do once he arrived in the socialist paradise?  It's as good a guess as any, and consistent with Oswald's temperament; it worked for him, in any case.

He stayed in Russia close to three years, not necessarily gathering information for the people who sent him; but having a good time (and befuddling the KGB in the bargain), checking out the girls, and finally marrying the prettiest one he could find.  He also checked out the Soviet socialist system and discovered it to be intolerable -- rejecting it, as the Russians themselves would do a few decades later.  Unfortunately, in deals with American intelligence, as with the Mafia, it isn't so easy to pick up and go home once the party's over.  When Oswald returned, he would find the FBI waiting.  He had been marked, and, as we'll see beginning in chapter 6, was forced to undergo yet a second adventure as a "operative."  (Again, he would prove nuttily capable of maintaining a consistent ideological stance -- Marxism -- while working in a government capacity that did not conflict with that stance.)

Meanwhile, there is something perhaps as interesting to consider: the domestic life of Lee and Marina in Dallas, and the "best friend" he ever had -- the remarkable Russian baron, George de Mohrenschildt (page 90).

This is entirely sourcesless as it should be, there being no source for what the La Fontaines make up.

They, like Edward Jay Epstein, from whom they apparently adopted the inference, do not address why the military regards venereal disease as contacted in the line of duty.  It does not suggest that spooks only caught these diseases nor that Oswald had as he did any spooking duty.

In addition to which the military must be able to treat these diseases to keep them from spreading and to keep those in the services prepared for duty.

This reference to "American intelligence experts who" allegedly "smoothed" Oswald's "way for his acquisition or a card he shouldn't have had" has him "taking their bucks," of which there is no record at all as "he accepted an assignment to tour the world, courtesy of the U.S. Government," of which there also is no evidence at all.

What possible use Oswald could have had for that DOD card in the Soviet Union the La Fontaines do not trouble themselves or us with but that is the only place Oswald could have made any real use of it before it expired.

This is the only reference to Oswald allegedly "befuddling" the KGB.  That is just as good, there being no reason even to suspect it.

Oswald's "checking the girls out" consisted of marrying the second one he went out with.

"Having a good time" in the Soviet Union and finding that system to be "intolerable" do not seem to be consistent but consistency does not hobgoblin small minds with the La Fontaines.

Their part about Oswald's "deals with American intelligence" and on his return finding "the FBI waiting," and that it "forced him to undergo yet a second adventure as an operative" has no sourcing because none is possible, no way having yet been devised for giving a source to what is made up out of nothing at all.

As it is usually meant Oswald had no "best friend" at all.  He was never close enough to anyone after his return for that "best friend" description.  The La Fontaines also exaggerate the alleged de Mohrenschildt closeness with the Oswalds.  Most of the de Mohrenschildt visits were for assistance for Marina and the infant, who were in need.

The artificial description of de Mohrenschildt as "the baron," which the La Fontaines never abandon, comes from his birth, not from his use of that title.  He is not known to have used it at all in the disclosed extensive official records of which they are ignorant.

With what they think they can get away with seemingly their sole "journalistic" standard they find this man to be an "enigma" with "tangled tied to intelligence agencies on several continents" and thus, with their making no mention of his age or of World War II, "it would be surprising if he were not a CIA operative" (page 93).  And with this "evidence" only they make him a CIA "operative."  Once again, all made up, all baseless.

Soon they make him a CIA employee, saying, "His first known CIA association began the following year, in 1957, when he traveled as a geologist to Yugoslavia for the U.S. government.  An investigation of his background, summarized by the CIA, noted that he appeared to be a 'dubious character'."  Their source of this is not a CIA record.  It is Epstein's Legend, page 182.  That refers to "dubious character" only, a direct quotation.  The rest of what Epstein says on that page is the exact opposite.

That, as did just about all Americans who traveled abroad, on his return de Mohrenschildt answered the CIA's questions do not make him a CIA employee.  All intelligence agencies have this proper and overt function and in most countries most people cooperate with them.

"Dubious character" is quoted from a CIA report, Epstein wrote.  The rest is that other than working for the CIA the CIA did not object to his being employed as a geologist by the government:

Despite these suspicions the CIA Office of Security did not object to the government employing De Mohrenschildt in Yugoslavia as a consulting geologist, although he was denied access to classified materials.

After his return de Mohrenschildt did as just about all travelers from all countries do with the overt components of their intelligence agencies, answer their questions.  The CIA's component for that is its Domestic Contact Service.  Where de Mohrenschildt lived that was handled by J. Walter Moore.

But this did not make him any CIA "operative" of any kind any more than it made CIA operatives of hundreds of thousands of others who traveled abroad and were questioned on their return.

This establishes that as the La Fontaines cannot be trusted when they have no sources they also cannot be trusted to be faithful to their claimed sources.

Here, where the CIA did not trust him at all the La Fontaines write that it was "his first known CIA association."  They add that he may have been a dubious character the CIA was looking for (page 100).  To this they add that "in mid-1960 George and Jeanne [then his wife] set out on a still more ambitious outing, billed to friends as a year-long 'walking tour' from Mexico to South America.  In fact the de Mohrenschildts seen to have camped out in Guatemala for some four months within observing distance of secret training bases for Cubans preparing to embark on the ill-fated Bay of Pigs invasion. . . . if they'd walked it would have been the first such event since the days of Galilee . . ."

True to their concept of journalism and their knowledge of their sources, the Warren Commission hearings, they cite no source for any of this but is was what he testified to -- only not as the La Fontaines present it (9H166 ff.).  His wife's testimony began on page 196.  Their testimony ended the next day on page 331.  De Mohrenschildt swore that he had never been any kind of agent for any government other than as a geologist for the United States Agency for International Cooperation (page 212).  It was at this point that with the Commission questioning rambling he began their testimony about their Mexico trip.

They did not, as the La Fontaines say, go to South America.  They ended their 5,000 mile walk, without claiming to have walked on the water, at Panama.  They started the end of 1960 and the trip lasted until the fall of 1961.

They did not get to the camp site in Guatemala.  They did see Americans in Guatemala City where they were briefly.  It was two days after getting there that they read in the papers of the Bay of Pigs invasion.  That was afoot before they reached Guatemala, and from Panama they took a boat to Haiti to visit an old friend of his father, staying there for two months.

The FBI's extensive questioning and reporting apparently not having been given to the demon "investigative" reporters they do not know that it is consistent with the Commission testimony and like it is foreign to the La Fontaines.  Besides which it also states other than what they want to say and do say without regard to fact.

As they keep making the man into some kind of CIA agent despite his undisputed sworn testimony that he never was they have him having been "set . . . up as Oswald's baby sitter" by Moore.  Who had no such function in any event.  But this, which was cribbed from the Jim Garrison invention, also had Oswald in the CIA, with absolutely no proof of it (page 101).

They then refer to his alleged "insufficient admission of pre-assassination CIA contact on the subject of Oswald," whatever that can mean, as distinguished from what it is intended to suggest that has no factual basis at all.

Soaring with their imaginations set free they even have Oswald a "factor in the downing of U-2" flown by Francis Gary Powers.  The CIA-approved book, Eyeball to Eyeball (Random House, 1990, 1991), by a former CIA National Photographic Interpretation Center official Dino Bruggioni, established beyond questions that this is a plain lie.  They even refer to what is allegedly "only the tip of the Oswald-CIA iceberg" that remains, after all these years, without any factual confirmation, as distinguished from the fabrications here cited.

Their imaginations in full Desperado Productions tilt they have Oswald, as a menial and unskilled employee of the Jaggars-Chiles-Stovall printing plant having full access to all the photographic equipment used there for offset printing and they expand that again with no basis at all, into the crowning point of the suspicious employment scenario can be summarized in two simple words, "micro dots," which is a single word.  They then define it as "the grown-up version of secret message code rings and other neat gizmos kids used to love to order from the back of comic books."  They know what a microdot is and they should know that they are not and cannot be used in printing.  However, with this possibility of riding the range of irrationality, Desperado Productions style, they ask, for all the world as though there could have been any basis of any kind for it (if it had been possible, which it was not)  "Was he using company equipment to send nifty microdot messages to Cuba or Russia?"  (pages 110-111).

What, prithee, could he have sent that could interest either, when these "journalists" are conjecturing to imply what they dare not say.  Or sent it "using" that printing plant that had no connection with "Russia or Cuba?"

None of these commercializers and exploiters of the assassination who have Oswald as an intelligence agent of some kind has yet come up with what information he had or could get that anybody cared at all about.  Or with any function he could serve.

Here it was adequate for the La Fontaines to say that Oswald's menial employment at a little more than a dollar an hour was "suspicious" and the "crowning point" of what they refer to as that "scenario."  What was or could have been suspicious and how and in what way it could be a "crowning point" or what the "scenario" might have been is not a journalistic consideration so the La Fontaines make it up with hints instead.

They soon, not only baselessly but not even sensibly, refer to de Mohrenschildt's alleged "need to keep tabs on Oswald," who kept losing jobs (page 111).

Having pulled off that "baby-sitter" falsification they here with these and similar hints that are totally dishonest keep adding to that falsification.

These fictions are endless.  They soon have de Mohrenschildt having originally sought Oswald out "as part of a CIA 'debriefing' assignment . . ." (page 113).  Not only false -- it is silly, entirely made up.

Without mention of all the many pressures that contributed to it or the long period of psychiatric treatment at Parkland Hospital that preceded de Mohrenschildt's visit to a friend in Florida seeking a little peace and quiet, the La Fontaines make passing reference to his killing himself after the beginning of an interview by Epstein and with an investigator for the House assassins committee coming.  They say someone else could have put the shotgun muzzle in his mouth even knowing that the coroner had "ruled the death as suicide" (page 118).  They insist that it is all "suspicious" (page 118) without even suggesting how it was or could have been.  It is at the least suggestive of some kind of guilt the way they treat it.

Of all the many dishonesties that typify the La Fontaine assassination writing this is  one of those for which there is no "journalistic" pardon.  That they fabricate out of nothing but the most disreputable junk that had been made up about the assassination and about de Mohrenschildt himself the fiction that he "handled" Oswald for the CIA when Oswald was the alleged assassin of the President while omitting the man's unequivocal denial of this under oath has to be included as one of their most disreputable violations of journalistic standards and practices.

This is not merely because his lengthy, detailed and corroborated testimony is in their bibliography of what they claim to draw upon in their book and do not, which is normal for them.  It is because as writers, whether or not "journalists," and whatever the standards, if any, of Desperado Productions may be, they were required to have examined the available information before slandering the dead.

That they never intended any really serious inquiry but did intend rushing as best they could with their cheap sensation is disclosed by much in their book, especially by their ignorance.  In trying to make their case of Oswald as some kind of government agent they resort to the trash that preceded theirs, with ignorance without any checking, and they make their own up.  But what they could have used to show that despite the picture of Oswald by the government after the assassination, before then it had imparted trust in him.  To do the work he did he had to have a relatively high security clearance.  That security clearance can be interpreted as reflecting a kind of intelligence knowledge of and trust in him because the clearance is supposed to be preceded by an investigation.

Oswald in New Orleans is in their bibliography and as I indicate earlier, I believe they did not read it but instead accepted and were grateful for the handouts of partisans, and the assassination nuts I have exposed are such partisans.

In Oswald in New Orleans I reported (pages 85 ff.) that I had been told by a former marine friend of Oswald what had been ignored in all the official investigations, that to his knowledge Oswald held a CRYPTO clearance.  That security clearance then required a TOP SECRET clearance as a prerequisite.  The La Fontaines, eschewing the sworn testimony before the Commission on which they are, supposedly, expert enough to be writing a book about it, they use the invalid opinion of another marine of years later to the House assassins committee as the basis for saying that Oswald had a CONFIDENTIAL, or the very lowest security clearance (page 57).

After being told of this high Oswald security clearance by the former mate who wanted anonymity I did some checking in the Commission's hearing enough of which I also included in Oswald in New Orleans.  Five men in the more than a hundred in that outfit had this high clearance because it was required by their work.  Quite a few of those marines testified to the Commission, which published their testimony.  Among these and unmentioned by the La Fontaines was the commissioned officer under who they and Oswald worked, John E. Donovan.  Donovan testified that the lowest clearance anyone on that job could hold his job with was "secret."  This also is in the book they did use that is in their bibliography, Oswald in New Orleans, at greater length and with direct quotation and citation.

Later I obtained confirmation of this from the Navy.  He had CRYPTO and TOP SECRET clearances.

With their interest in phonying up a case rather than establishing one the La Fontaines give Oswald the lowest security clearance instead of the high one that is consistent with trust being imparted in him and makes it more likely he could be attractive to the spooks.

Always grasping, always ignorant, they soon interpret the entry "line of duty, not due to own misconduct" on Oswald's record when in Japan he contacted a venereal disease as to mean that it "clearly suggests" Oswald was engaged in intelligence work for the United States" (page 59).

This is baseless.  It is another of their endless fakes.

In their Chapter 5, titled "Summer of '63" they get back to making Oswald out to be some kind of agent in his New Orleans career.  His career there, as I pointed out thirty years earlier in the first of the Whitewash series, is consistent with what in intelligence is called "establishing a cover."  But, typically, they go for the junk and prefer to remain ignorant and make mistakes that did not prevent their being published.  As usual they miss what they could have used and mess just about all else up.

Intending to demonstrate their knowledge they do the opposite.

They begin Oswald's return to New Orleans with his getting the job he did not hold for long with the Reily Coffee Company.  They say of the "owner" that he was a "supporter of the Crusade to Free Cuba Committee, which in turn supported the Cuban Revolutionary Council of Antonio de Varona," (page 144).  Actually the Crusada, as it was known for its very brief  life, was another Sergio Arcacha scam, as this pair would have known if they had read Oswald in New Orleans rather than accepting handouts from their fellow nuts, commercializers and exploiters.  It was formed after the Cuban Revolutionary Council was no longer functional.  I went into it at several points in that book, based on Secret Service reports and some of my own inquiries.  Still again, they'd have had a decent basis for conjecturing about Oswald, which is missing in their book.

It might better have been called "The Crusade to Fill Sergio Arcacha's Pockets" (page 343).  Ronnie Caire, who had an advertising business to which Oswald applied for a job, and Arcacha ran the Crusada.  Caire later said it cost him ten thousand dollars.  Other sources indicate that it grossed only four thousand and that it disappeared with Arcacha.

But with Caire the main thing at the Crusada and Oswald having applied for a job with him, what kind of "investigative reporter" overlooks that?  Or stay ignorant of it when it is in sources they claim to have used?

Oswald in New Orleans is also the book that brought to light Oswald's unjustified use of the address 544 Camp Street on the handbill he distributed.  Others later improvised on this.  Including the La Fontaines, who as usual, did not get it straight.

As they strive to make something out of nothing, and that Oswald handbill operation did amount to nothing at all, the La Fontaines, carried away with the imagined importance that building did not have and they say it did have, say also that it had two addresses.  This comes about when they use the FBI reports published in Oswald in New Orleans.  They say that building had two entrances.  That is not true of the building itself.  Which also was not a "wooden" building, as the LaFontaines say it was.

The address was 544 Camp Street.  There was a side entrance for one set of offices on the first floor, those offices of Guy Banister, who had a detective agency.  It alone had the address 531 Lafayette Street.

Even the criticism of the FBI reports for not telling Washington that the Lafayette address was in the same building as the 544 Camp address the La Fontaines use comes from Oswald in New Orleans, although they seem not even to know that, such being their scholarship and study.

They here go heavily for what cannot be credited in the Tony Summers work and those who took it from his, the fiction about Banister and his agency.  He was as far right as space permits but that is separate from his business and his effectiveness.  All those exciting stories about him and his agency began to appear during the reported struggle between Banister's wife and his reported mistress for his files.  The secretary and reported mistress, Delphine Roberts, had refused to talk to Garrison, as he had told me and then during the conflict suddenly started saying all these startling things that have no confirmation.  Or reason to be believed.

Asking questions already raised some thirty years earlier, unknown to their readers, and a few silly ones at that, then intone that Oswald and Banister shared the same "'space' not in some sterile high-rise, but in a shabby three-story wooden building, the sort of unpretentious cozy quarters where other tenants were likely to know something about your business."

What tenants do they imagine in that small building so much of which was empty?  The space the Cuban Revolutionary Council had given up on the second floor in 1962 still had not been rented in 1967 when I was there.

Mancuso's cafe, not mentioned in the La Fontaine book, and Banister's office took up the first floor.  When I was there the only other space rented was to a small union.  An osteopath had the Banister space.

"Shared the space?"  Oswald had no "space" there at all.

Nobody paid any attention to him at all until he provoked Bringuier into attacking him.

Despite this the La Fontaines have him as on who "knocks around in a spook-filled building and has substantive relationships with the like of Banister" (page 150).  All fiction.  No truth to any of it.  No spooks there.

Understanding so little of what Oswald was up to the La Fontaines ask about his use of that 544 Camp Street address on his literature, "how were recruits supposed to obtain their 'Free Literature, Lectures' or be signed up for the local chapter?"  If they were not ignorant they would  have known that the last thing Oswald wanted was "recruits."  There was one and only one response to his handbill.  That was by Bringuier's pal Carlos Quiroga.  The handbill he had gave Oswald's apartment as the address and Quiroga went there.

Even then Oswald made no effort to sign him up!

Sourceless again they get into a story that Bringuier began misusing for his purposes and an assortment of assassination nuts have misused in their own way for their own purposes.

When the young Anglo walked into Casa Roca on downtown Decatur Street, comanager Carlos Bringuier, then twenty-nine, was mulling over a bit of bad news with a couple of young acquaintances amidst an unclassifiable assortment of clothes, radios, Spanish records, perfumes -- everything necessary for body and soul, all in one store.  Bringuier, who had been a lawyer before fleeing Castro's Cuba, was now more than a shopkeeper.  He headed the New Orleans chapter of DRE, the anti-Castro Student Revolutionary Directorate.   A few days earlier, Bringuier had received a package of one-dollar DRE bonds from the organization's headquarters in Miami.  He'd recruited helpers to hawk the low-denomination bonds on the streets, but one of the recruits, teenager Phil Geraci, had just been explaining that he and the friend with him had been stopped from selling the bonds by the New Orleans Police.  You needed a city permit to sell the bonds, they told him (page 152).

That unnamed "young "Anglo" was Oswald.  The two youngsters were not then "mulling over" anything with Bringuier.  They were waiting for him to be free.  They spoke to Oswald and he to them until the customer keeping Bringuier busy left.

"Phil" was not known as Phil.  He was Philip, Philip Geraci III.  With him was Vance Blalock.  That was not in early August, the date the La Fontaines sort of fudge over a bit for some unclear purpose.  It was much earlier.  Bringuier made up the date of August 5 after first thinking it was August 2 for that Oswald visit because it was so close to that raid of July 31, on what was referred to as an anti-Castro "camp." It was in the papers the next day.

When young Geraci was in Viet Nam I interviewed both parents.  The father showed me a shoebox of Philip III memorabilia.  A number of receipts for the sale of DRE bonds were not at a dollar each.  They were for fifty cents each.  They were written out by Bringuier and given to the boy.  Later, after the father died in an accident and the boy was home, I interviewed him, the mother with him, in the home of the family lawyer.  Philip then gave me a receipt his father had promised to send after copying and had not.  It was dated in June, not August.

This is to say that the raid is not material in anything that is keyed to it, like Bringuier's alleged suspicion of Oswald so soon after the raid.  He was there before that raid, according to Philip and the Philip receipt for selling those "bonds," and according to a Secret Service report not easily missed in reading Oswald in New Orleans.

The La Fontaines do not do justice to what Bringuier sold.  His window display included Spanish pornography.

They do not locate his shop.  It was close to the Mississippi and that part of Decatur Street was frequented by sailors from all around the world.  That was the harbor area.

That the sale of bonds was blocked is true.  There is reason to believe that Oswald filed the anonymous complaint.

The story of that raid that the La Fontaines and other assassination nuts use is not the one I got from the neighbor who told me he was responsible for it:

...the FBI found it necessary to raid an isolated vacation cottage north of nearby Lake Pontchartrain.  The agents had confiscated a "cache of materials for bombs," according to the Times-Picayune headline of Thursday, August 1.  The materials were intended for the CIA-supported Cuban-exile "Secret War" on Castro, which had included such reckless extremes as Alpha 66 attacks on Soviet ships in Cuban harbors, and a CIA-Mafia alliance churning out Rube Goldberg plots to murder Fidel Castro (page 153).

As of that time, despite the La Fontaine's many false representations of it, national policy was not to help the anti-Castros in any attack against Cuba.  It thus was not for any "CIA-supported Cuban-exile 'Secret War' on Castro" that those explosives were taken to the McLaney bungalow.  If the CIA had had anything to do with that business an open U-haul trailer would not have been used and it would not have been in broad daylight.

Never was any reason for that little bungalow not to be located by the so-called critics.  It was a small home owned by Mike McLaney, who had been prominent in Mafia gambling in Cuba.  He let some anti-Castros have it and they astounded their neighbors by using an open U-Haul trailer to bring in what the La Fontaines refer to.  But as that neighbor told me and nobody reports what happened next is that those Cubans in cleaning the place up started a grass fire.  This neighbor feared that the flames, which were spreading, would blow the whole area up.  Therefore he told me, he turned the report in.

Whether there is anything else I do not know but I do know that man came up to me from his home, which was closer to Pontchartrain Drive than the McLaney property as that road ran between Slidell and Mandeville.  I have the pictures I took of that place then, in July, 1968.

The Minuteman had their own an entirely different camp.  It also was near Lake Pontchartrain but as I remember it farther from the Gulf of Mexico, or more inland.

There were two other camps there at that time, I learned from my own interviews.  The Minutemen camp was not connected with the Cubans.  The other two were.

One was run by Rudolph Richard Davis, known as Ricardo.  He was half Anglo, half Cuban.  I interviewed him and the young woman who was then his girl friend.  In 1968 she was married.  She suggested that I interview her husband, who was then a St. Tammany's Parish deputy sheriff.  I did.

Davis told me he'd been warned by someone in government, he would not say who, to close his "camp," which was no more than a scam, because of that raid.  The young woman gave me a graphic account of her wild ride that night after Davis came to pick her up to keep him company when he sounded the alarm.

Her husband gave me a detailed account of a different kind of camp, then unknown and unreported.  In a state forest along the shore of the lake opposite New Orleans was a camp that was no more than a starting point for small fast boats that carried small arms to Cuba, landing them and leaving in the dark of night.

To the La Fontaines and the fictions they put together for this book the Cuban Student Directorate was very important.  They give it an importance it never had and never could have had because they are building to another and even larger fiction that has no basis in reality, that the supposed gun deal on which Oswald was the supposed snitch was for a supposed invasion of Cuba by the DRE at about the time of the assassination.  As part of this mythology they give Bringuier an importance he never had, never could have had, as a "DRE leader" in New Orleans (page 154).  In New Orleans Bringuier led himself, there being not another DRE member there.  And thus they have Oswald at the same time seeking to penetrate the DRE, meaning Bringuier alone, and "intimately associated with it" (page 310).  Trying to "infiltrate it" (page 353).

All this from that one Oswald visit to Bringuier's store, his one and successful effort to provoke Bringuier to his own ends, free publicity he could have gotten no other way.

Where does Oswald fit into all of this, this fictionalized version of that raid on the other side of Lake Pontchartrain?  Oswald was the snitch on that, too, they claim (page 154).

"Oswald was the informant on the raid of the DRE arms cache," they say, and refer the reader to Chapter 10.  There they say that "Oswald's informant file, seen by former FBI employee William S. Walter, identified Oswald as a Bureau informant on the DRE's Pontchartrain arms cache."  Their source is given as their April 28, 1995 interview with Walter on page 434.

In their version what Walter had to say began getting "leaked" five years after all of this allegedly happened.  They and Walter rewrote history in this.

What actually happened is that Walter went up to speak to Mark Lane after Lane spoke to a college audience in New Orleans and volunteered the story that he has been adding to ever since.  The original story as told by Lane and then by Garrison was the story about that alleged teletype the La Fontaines make so big a thing of, about a plot to kill the President by a group of the political right.

It is possible that something like this happened and that with his strong belief that lilies were put on earth for him to gild Lane "improved" on what Walter could have told him by adding urgency, as he saw it, in that "teletype."

There then were such threats and they were known and reported and are in the Commission's files from which I obtained copies in 1966, but they were sent by mail, not by teletype.

(For their own reasons rather than in reporting fact of which they had and could have had no knowledge at all, the La Fontaines are high on Hosty as on top of the radical right extreme in that area.  This is fictitious.  He was of that political hue himself.  One of the threats of that period was from the Young Republican's at the Denton branch of the University of Texas.  It was not reported by Hosty, who from the disclosed records did not even know about it.  The Dallas police had an informer in that group and it was he who reported it.  There were also at that time two such threats attributed to the National States Rights Party, which was of that right extreme.  Neither was reported by Hosty or by the FBI in the copies I have from the Commission's files.  At their meeting those Denton Young Republicans said that when the President got to Dallas they would "rub his dick in the dirt.")

In response to Walter the FBI searched the filed and found no such teletype.

It did not search any other communications.

This business of having seen that alleged Oswald informant file is the newest of additions to that continuously-expanding Walter story.  It seems like the more he was criticized the more he "remembered."  For him to "remember" an Oswald "informant file" in New Orleans (page 310) raises a number of problems most of all of his credibility.

He had been a part-time weekend clerk while going to college in New Orleans.

Before anyone could become an FBI informant, and the FBI refers to them as "symbol informants," there is a procedure that takes at least six months.  As of the time of the raid Oswald had been in New Orleans only three months.

Before anyone can become an FBI symbol informer there are a number of steps that must be taken and they are all in writing.

First, headquarters had to approve field office contact with the proposed symbol informant.  If this is done then the proposed informant is on probation for usually six months.  At the end of this period of probation headquarters either approves or disapproves using the informant on probation as a symbol informer or rejecting that.  Again, through all these steps and for each and every contact with the probationer there is a record.  Contacts are regular and they require completion of a special form for all such contacts.  The information provided is evaluated by the agent who then passes it on.  When this information is put on paper the agent designates files for copies.  In each instance a copy is designated for the file on that probationer and the number of that file thus appears on each such record.

If information of possible value is produced that also gets routed to the proper files and if necessary to other offices.

If no information of value is produced then the possibility of the probation ending faster is real.

Necessarily, quite a few people in the field offices and at headquarters are privy and know all about each potential symbol informant.

Then there is what the La Fontaines say about one New Orleans FBI agent in particular, Warren deBrueys.  But in saying that deBrueys handled Oswald for the New Orleans FBI the La Fontaines actually say that Oswald was an informer for Hosty in Dallas before he went to New Orleans (page 181).  They there "recall" what they cannot recall, what they make up out of nothing but their need if they are to have a book,  that "Hosty probably 'recruited' or otherwise dragooned Oswald into participating in a covert check of mail-order gun dealers."  That would not have been possible under FBI regulations indicated above and it would not have been possible in fact because as of then there was no Dallas Oswald case and the Dallas case on his wife was inactive.  In short, Hosty as of then had had nothing at all to do with the Oswalds and had had no contact of any kind at all.

When those who are subject-matter ignoramuses start making things up to conform with their ignorance and their baseless preconceptions it is inevitable that to those who are aware of the fact they will expose themselves as the phonies they are.

There simply was no way Hosty could have turned Oswald over to deBrueys because he had had no contact with or any kind of control over Oswald.  Oswald was not an informant for the Dallas office as of that time and again, could not have been under FBI regulations and practices.

The fact is as Hosty makes clear in his own mistitled and in all other ways both a bad and an ignorant book, Assignment: Oswald (Aurora, 1996) he did not even have an Oswald case to handle.  It was instituted on his recommendation when the Oswalds were already in New Orleans.  And he did that exclusively on the basis of not liking what Oswald read, the Communist east-coast newspaper.

Nothing at all to do with this stupidity made up by the La Fontaines.

Having made up and written as what not possible the La Fontaines make up even more, that as an FBI informant Oswald "penetrated" the plans for the imagined coming invasion of Cuba through his somehow conning that shrewd and experienced Banister.  All in no-time flat, as can be done in cheap novels but not in real life.  That raid was three months only after Oswald returned to New Orleans when he had to have learned what they made up that he reported, "information Oswald gleaned from Banister and/or the gunrunning exiles of the DRE" (page 183).  Of whom there was but the one, the only, the inimitable Carlos Bringuier, who handled only propaganda, not guns.

Not only was he not aware of what was not afoot, the DRE would never have trusted him with what had to be kept secret.  They used him for propaganda and in that he was uninhibited, which means,  in context effective.

But there was no DRE in New Orleans, or in Louisiana, so what the La Fontaines here make up is impossible on that score alone.  It is also entirely unlikely that any kid like Oswald would be able to put the con on an experienced Banister, former head of a major FBI office, or that Banister would have spoken of any such things to anyone at all, leave alone the Oswald whose only alleged connections with Banister were reported by his former secretary/mistress Delphine Roberts when she got into a fight with the widow for Banister's files.  Her story has no credibility at all and had it been possible, other who did talk would have reported that.

Inherent in this also is the sick notion that anyone at all can be of value to police or intelligence agencies no matter how uneducated, unconnected, unable to do anything to make a real living, no matter how unskilled.  This also is cheap novel stuff.  It is not true.

Here we see that there was no DRE in New Orleans for Oswald to "infiltrate" and that even if there had been, he could not have learned from Bringuier what Bringuier did not know about the imagined coming DRE invasion of Cuba.

Aside from the fact that what these two self-important ignoramuses make up that was not possible in any way there is the fact that there was nothing about Oswald that could have led either Banister or any of his political hue or any of the anti-Castro Cubans to have anything at all to do with Oswald.  He had no way of knowing what either of these factions could have been up to with regard to arms or any kind.

If none of this had been true it remains a fact that the La Fontaines have nothing real to connect the DRE and those explosives taken in that raid.  They make this up to fit with their other and coming added DRE fictions that in time we get to.

It makes no sense at all for the DRE to have used the New Orleans area to store any kind of explosives when it had no organization there at all, no people of its own it could use, and it makes even less sense to store such things in a populated area and that so far from their base, the Miami area, which provided no end of safer places for storage of what in any event would have had no importance at all in any military operation against Cuba.  What was at the McLaney  bungalow, even if all of it could have been used for an invasion, would have been insignificant in any such invasion.

More story-book stuff from those who know nothing about these matters and never intended to overcome that disqualifying liability.

We do not know what may be in undisclosed FBI records that can relate to this and to other such raids but until something tangible and reasonable comes out I have no reason not to believe the neighbor of that "camp" which was no more than a small house when he told me he had turned in the report because he'd feared the whole area, including his own home, could go up in a big explosion from the Cuban carelessness with their fire.

For all their effort the La Fontaines could not come up with any confirmation for any of this,  including the ever growing William Walter stories.  It does not appear to be possible for all the many people in at least two FBI field offices and in several components at FBI headquarters who would have had knowledge not a word to say about any of this.  But not a single one has come forward to support the La Fontaine mythology or the Walter part of their story in thirty years.

Nor has there been any confirmation for any part of the related stories they just made up.  For example, that Banister was in any way connected with such Cuban efforts or knew about any arming for them or where those arms were or could be had and influence at all on those Cubans and what they did or wanted to do.

This, too, is just made up out of nothing and there is no part of it that has or can have any credibility.

However, these fabrications about Oswald are what they have to resort to seem to give Oswald any motive for what they also make up not understanding what he was really up to and in fact did do.

What Oswald did do that was real, his picketing of the Trade Mart building that got him on TV, the La Fontaines made no effort to look into, no effort to learn what the Commission's own testimony shows.  They garnish it up a bit, that coming naturally to them:

When the day arrived, the young self-professed Marxist had an inspiration worthy of the crassest capitalist on Wall Street.  He showed up early in the morning at the state employment agency office and offered a deal that two out-of-work youngsters couldn't refuse: two dollars for thirty minutes' work and no heavy lifting, just distributing leaflets and incidentally lending their images for eternal misrepresentation.  The plan worked perfectly.  With his two-man crew, Oswald paraded in front of the summoned cameras, giving definitive "proof" that the organization had more than one member, himself.  That evening, the deceptive display was aired on two New Orleans stations.  Undeniably, life was good sometimes (page 157).

It is true that Oswald did engage two young men for that picketing from that unemployment line but the La Fontaine account of it is so wrong they undoubtedly did not get what they use from another use of the Commission's testimony.  They repeat what they were told or given and twist it with their permeating carelessness and determined ignorance.

Oswald had gotten the first of those two young men before he returned to the unemployment office to seek the second, who was Charles Hall Steele, II.  It was not long after Oswald returned with Steele, without even introducing Steele to the other one, that the TV cameras came and with that the first young man fled.  He was never photographed by the TV cameras.  His existence was not only testified to by Steele, I was told more about him by Jesse Core, who then handled the Trade Mart's public relations, and several anti-Castros who lived in New Orleans.  Core in fact phoned the FBI about what Oswald was doing at the time.

It was not all that "early that morning" that Oswald got going on this and he did not get both those young men at the same time.  It was lunch time when the TV cameras got there.

Once again we have the La Fontaines making up what they want to say without regard to the abundance of official evidence in the sources they cite and of which they are ignorant.  It means still again that they made up what they made up based on what they had heard or been told or read in the trashy literature that was so attractive to them and on which they could and did enlarge with their enlargement also coming from their ignorance and irresponsibility.

They are so completely caught up in their total irrationality that they actually say that Carlos Quiroga, a Cuban Bringuier had sent to see Oswald to spy on him, was actually taking copies of Oswald's own pamphlets to him:

The contradictions of the Quiroga visit begin to make sense only when we recognize the true likely purpose of his visit: not to "spy" on Oswald, but to deliver the pamphlets [LaFontaine's emphasis] he would need for his upcoming exercise in political theater at the Trade Mart.  This recognition also illuminates the real relationship of Oswald and the DRE in New Orleans.  It was not merely spy v. spy, but (for a while, at least) a collaborative arrangement, the two sides appearing to work together for the common purpose of destroying the FPCC's reputation.  In actuality, Oswald was playing the dangerous game of the classic double agent -- cooperating with the DRE, but only for the higher purpose of penetrating Bringuier's anti-Castro organization.  They thought he was one of them; he wasn't.  (Later, Bringuier would claim he knew it all along.)  What was perhaps more remarkable was that all the while Oswald was reporting to an organization both he and de Mohrenschildt were known to have loathed: the FBI (page 162).

All of this, too, is made up and has no basis in fact.  It is childish fiction.  What they make up here is essential to the book they are making up so they have to have a New Orleans DRE for Oswald to "penetrate" even if there was no such organization there, it not existing.

They have to make up that Oswald and Banister "cooperating" fiction even though there is not even a hint of this in all the nonsense that came from Roberts when she sought to get even with the Banister family.

And it cannot be said too often, important as their fabrication is to the book they fabricated, one man cannot be penetrated and if that had been possible the one way to assure that it would not happen was to anger him.

Which is what Oswald did the only time he went to the store and saw Bringuier.

This is so crazy that seeing it in print leaves it hard to believe still. 

And so childish, too.

The total print of that handbill was only a thousand sheets.  Oswald had no problem in storing them.  They take up little space.  Yet these dopes have Quiroga taking Oswald's handbills to Oswald's home to give him.  And they emphasize that, too.

All this nonsense, stupidity, fabrication and plain craziness the La Fontaines mean is that in Dallas and in New Orleans "Oswald served as an FBI informant or operative" (page 165).  They do not know what either one is but no matter he has to be one or the other anyway.  That is their need so it has to be no matter how impossible it was from what is known for Oswald to have been an FBI informant. I've gone over hundreds of thousands of pages of  FBI records and I do not recall a single reference to whatever the La Fontaines may have had in mind by an FBI "operative."
They make up a role for Oswald out of nothing and they know so little they do not know what that role is!
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